

EEX Group financial year 2024: new records in revenues and income

Leipzig, 28 April 2025 - EEX Group reports record financial results for 2024 with a 16% overall growth in total revenues, reaching EUR 669.9 million (2023: EUR 575.6 million). In addition, the adjusted net income increased by 15% to EUR 241.9 million (2023: EUR 210.5 million).

Key drivers for the growth included the continued increase of trading volumes primarily across the European, Japanese and North American power markets. This increase was supported by the further expansion of the extensive member network, including new customer groups joining and participants moving from the over-the-counter markets. In total, EEX Group today connects 950+ participants across 42 countries.

Peter Reitz, CEO of EEX, comments: *“25 years on, it’s inspiring to see the continued significant volume growth across our markets, which underpins our excellent financial results. It is also encouraging that the benefits of exchange trading and clearing continue to be recognised by an increasing number of market players. Building on the 2024 successes, this year we will expand our position as the leading global power trading platform. We will also continue our efforts to further drive the energy transition.”*

Power: Record trading volume led to further revenue growth

Traded volume of power on the EEX Group markets continued to soar throughout the year 2024, with a 43% annual growth, including a quadrupled volume level on the fastest growing EEX market, Japanese power derivatives. This led to revenue growth across the board, including European power derivatives (EUR 194.0 million, +58%) and power spot markets (EUR 102.2 million, +18%), as well as the US commodity markets (EUR 41.3 million, +4%). Market shares on core European and the Japanese derivatives sectors increased further, solidly above 80 per cent across these markets.

Natural gas: Steady high level trading volumes and revenue

In 2024, volume on the EEX gas markets remained at an elevated level reached in previous years, resulting in a 5% revenue growth on the European gas derivatives markets (EUR 30.7 million) and a 4% decrease on the EEX gas spot markets (EUR 70.8 million).

2024: Foundation for future growth

In 2024, the extension of EEX Group’s product portfolio to meet the needs of market participants was in focus, both in terms of new contracts and new markets. Novel approaches addressing specific needs included the expansion of offering for the Nordic power markets by the introduction of Nordic Zonal Futures, in addition to the launch of power futures contracts for the Irish market.

In addition, to further enable the energy transition, 2024 saw the expansion of the power product portfolio to enable renewables integration, encompassing new trading instruments for short- and long-term trading. For instance, the recently introduced Mon-Sun Peak Futures were specifically tailored to meet the hedging needs arising from the growing integration of solar power in Spain. Furthermore, EEX Group also added Guarantees of Origin Futures to its offering, which enable market participants to hedge into the attributes of renewable power.

Strong start into 2025

In the first quarter of 2025, EEX Group markets continued on their growth trajectory with a strong increase in European power derivatives (+29% YoY), the European power spot markets (+10% YoY) and the Japanese power market (+120% YoY), reporting the highest ever Q1 volume in power trading. In addition, the natural gas markets developed very positively, with significant increases on the European gas spot market (+19% YoY).

This year, EEX Group will continue with the introduction of new products in order to strengthen its existing offering and improve liquidity on emerging markets. These will include the launch of new contracts for the expanding emissions trading scheme (EU ETS2) as an example, in addition to the ongoing efforts of contributing to the energy transition and decarbonisation of the sector.

EEX Group builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. The group offers trading in power, natural gas, environmental products, freight and agriculturals as well as subsequent clearing and registry services, connecting a network of more than 950 trading participants. EEX Group consists of European Energy Exchange (EEX), EPEX SPOT, EEX Asia, Power Exchange Central Europe (PXE), GET Baltic and Nodal Exchange as well as the registry provider Grexel Systems and software companies KB Tech and Lacima. Clearing is provided by EEX Group's clearing houses European Commodity Clearing (ECC) and Nodal Clear. EEX Group is part of Deutsche Börse Group. More information: www.eex-group.com

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com

Geschäftsjahr 2024: EEX Group mit neuen Umsatz- und Ergebnisrekorden

Leipzig, 28. April 2025 - Die EEX Group hat im Geschäftsjahr 2024 ein hervorragendes Ergebnis mit neuen Rekorden in den wesentlichen Finanzkennzahlen erzielt. So stiegen 2024 die Gesamterlöse im Vergleich zum Vorjahr um 16 % auf 669,9 Mio. Euro (2023: 575,6 Mio. Euro). Der bereinigte Jahresüberschuss wuchs um 15 % auf 241,9 Mio. Euro (2023: 210,5 Mio. Euro).

Ausschlaggebend war dabei der deutliche Anstieg der Handelsvolumina an den europäischen, nordamerikanischen und japanischen Strommärkten der EEX Group. Ein weiterer Wachstumstreiber war der Ausbau des internationalen Kundennetzwerks der Gruppe. Dies beinhaltet insbesondere an den Handelsplätzen der EEX Group neu zugelassene Teilnehmergruppen. Damit verbindet die EEX Group heute insgesamt ein Netzwerk von über 950 Teilnehmern aus 42 Ländern. Darüber hinaus setzte sich der Trend fort, dass Handelsteilnehmer zunehmend Volumina aus dem außerbörslichen Markt an die Börse bringen.

Peter Reitz, CEO der EEX, kommentiert: *„25 Jahre nach dem Start des börslichen Stromhandels verzeichnen wir anhaltend starkes Volumenwachstum in unseren Märkten, welches die Basis für unseren Geschäftserfolg bildet. Die Wertschätzung der Vorteile des Börsenhandels und Clearings durch immer mehr Marktteilnehmer bestätigt uns in unserer Strategie. Aufbauend auf den Erfolgen des Jahres 2024 arbeiten wir weiter daran, unsere Position als führende globale Stromhandelsplattform auszubauen und die Energiewende mit unseren Produkten und Dienstleistungen aktiv voranzutreiben.“*

Strom: Rekordvolumen und anhaltendes Umsatzwachstum

Die Volumina an den Stromhandelsmärkten der EEX Group stiegen 2024 um insgesamt 43 %, wobei sich das Volumen des am schnellsten wachsenden EEX-Marktes, dem japanischen Stromterminmarkt, vervierfachte. Die Volumenzuwächse führten überdies zu einer deutlichen Umsatzsteigerung an den europäischen Stromterminmärkten (194,0 Mio. Euro, +58 %), den Stromspotmärkten (102,2 Mio. Euro, +18 %) sowie den US-amerikanischen Rohstoffmärkten (41,3 Mio. Euro, +4 %). Auch die Marktanteile der EEX an den größten Terminmärkten in Europa und Japan stiegen weiter und lagen deutlich über 80 %.

Erdgas: Konstant hohe Handelsvolumina und Umsätze

Im Jahr 2024 blieben die Volumina an den EEX-Gashandelsmärkten auf dem hohen Niveau der Vorjahre. Im Ergebnis dessen wuchs der Umsatz an den europäischen Gasterminmärkten (30,7 Mio. EUR) um 5%, während die EEX Group an den Gasspotmärkten mit 4 % einen leichten Rückgang (70,8 Mio. EUR) verzeichnete.

2024: Grundlage für zukünftiges Wachstum

Im Geschäftsjahr 2024 lag der Fokus der EEX Group auf der Entwicklung neuer Produkte und Dienstleistungen, um den Bedürfnissen der Handelsteilnehmer in den verschiedenen Märkten gerecht zu werden. Hierfür entwickelte die Gruppe neue Produkte und startete den Handel in neuen Marktgebieten. Beispiele hierfür sind die Nordic Zonal Futures als zusätzliches Produkt der EEX zur Risikoabsicherung in den nordischen Strommärkten sowie neue Stromfutures für Irland.

Um die Energiewende und die Integration erneuerbarer Energien weiter voranzutreiben, baute die Gruppe 2024 sowie im ersten Quartal 2025 ihr Angebot für die Spot- und Terminmärkte für Strom aus. Mit den Mon-Sun Peak Futures für Spanien wurde ein auf die speziellen Absicherungsbedürfnisse bei der Erzeugung von Solarstrom in Spanien zugeschnittenes Produkt

aufgelegt. Darüber hinaus erweiterte die EEX Group ihre Produktpalette um Futures auf Herkunftsnachweise, mit denen die Handelsteilnehmer sämtliche Komponenten der grünen Eigenschaft des Stroms absichern können.

Starker Start ins Jahr 2025

Im ersten Quartal 2025 setzte die EEX Group ihr Wachstum fort. Im Vergleich zum Vorjahresquartal wuchsen die europäischen Stromterminmärkte um 29 %, die europäischen Stromspotmärkte um 10 % und die japanischen Strommärkte um 120 %. Damit erzielte die Gruppe das bislang volumenstärkste erste Quartal. Auch die Volumina an den Erdgasmärkten stiegen, wozu insbesondere die europäischen Gasspotmärkte beitrugen (+19 % im Vergleich zu Q1 / 2024).

Im laufenden Jahr plant die EEX Group die Einführung weiterer Produkte zur Stärkung ihrer bestehenden Märkte sowie zur Erhöhung der Liquidität in den aufstrebenden Märkten. Dies beinhaltet beispielsweise neue Handelsinstrumente für den erweiterten Emissionshandel (EU ETS 2). Darüber hinaus wird die EEX Group ihr Engagement für die Energiewende und die Dekarbonisierung des Energiesektors fortsetzen.

Die **EEX Group** entwickelt weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Commodity-Märkte – gemeinsam mit ihren Kunden. Das Angebot der EEX Group umfasst den Handel mit Strom, Erdgas, Umweltprodukten, Fracht- und Agrarprodukten sowie Clearing- und Register-Dienstleistungen und verbindet ein Netzwerk von mehr als 950 Teilnehmern. Zur EEX Group gehören die European Energy Exchange, EEX Asia, EPEX SPOT, GET Baltic, Power Exchange Central Europe (PXE) und Nodal Exchange sowie der Registerbetreiber Grexel System und die Softwareunternehmen KB Tech und Lacima. Das Clearing wird durch die beiden Clearinghäuser der Gruppe, die European Commodity Clearing (ECC) und Nodal Clear, durchgeführt. Die EEX ist Mitglied der Gruppe Deutsche Börse. Weitere Informationen unter: www.eex-group.com

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com